
ZÁPIS č. 10/2000 (109) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 26. září 2000 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 20 senátorů) 
     
Omluveni: Balátě/FT, Bla�ková/FT, Kubíčková/FAST, Lhotáková/FA,  

Materna/FAST,  
 
Neomluveni:   Luká�ková/FA, Deml/FaVU 
 
 
 
Program: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky 
3. Projednání návrhu celkového rozpočtu VUT 
4. Projednání návrhu na rozdělení fondů mezi VUT v Brně a UTB ve Zlíně 
5. Projednání návrhu na změnu čl. 6 Předpisu pro hospodaření a účtování � sta�eno 

z programu z technických důvodů 
6. Projednání návrhu na změnu čl. 2 vnitřních pravidel hospodaření (Směrnice kvestora       
č. 15/2000) � sta�eno z programu z technických důvodů 

7. Projednání návrhu kvestora na nevyplacení dal�í mzdy, která se vyplácí v zúčtování za 
měsíc listopad  

8. Projednání Návrhu na změnu a doplnění Mzdového předpisu VUT 
9. Projednání návrhu na vznik Centra sportovních aktivit (CESA) 
10. Projednání vnitřních předpisů fakult � sta�eno z programu z technických důvodů 
11. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých �kol 
12. Různé 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny �ádné připomínky.  
 
 
Ad 2) Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky 
Rektor Vrbka 
! Proběhlo parlamentní jednání o zřízení UTB ve Zlíně. Ve výboru Poslanecké sněmovny 

PČR bylo z celkového počtu 16 poslanců 15 pro, 1 se zdr�el hlasování. UTB Zlín by měla 
být zřízena k 1. lednu 2001. 

! Na úrovni vedení VUT jsou v současné době projednávány DZ jednotlivých fakult za 
účasti jejich děkanů a předsedů AS. Účelem je harmonizovat DZ fakult s DZ VUT 
schváleným M�MT a seznámit se s záva�nými problémy fakult.  

! Rektor a kvestor VUT nav�tívili FT a FaME ve Zlíně, kde se jednalo o DZ těchto fakult a 
o legislativě vzniku UTB. 

! Ve dnech 21. a 22. 9. 2000 proběhlo zasedání ČKR v Lednici, na Zahradnické fakultě 
MZLU v Brně. Bylo vydáno usnesení: 
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# Pro rok 2001 je rozpočet M�MT navý�en na 9,9 mld. Kč. Z toho je určeno pro V� 2,4 
mld. Kč. Tato částka podle ČKR nestačí pro splnění bolognské deklarace a pro 
vytvoření kompatibility s EU. 

# K zákonu o vědě a výzkumu trvá stanovisko ČKR, aby V� dostávaly i nadále finanční 
prostředky na institucionální výzkum.  

# ČKR vyjadřuje podporu změně struktury V�. Transformace musí být řízena tak, aby 
podporovala mobilitu studentů.  

# Finanční prostředky z částečného prodeje CESNETu vlo�it do počítačových sítí. 
Nezvy�ovat poplatky pro V�.  

! Dne 26. 9. 2000 se podepisuje smlouva mezi VUT a Auto �koda Mladá Boleslav, 
která zahrnuje v�echny směry činnosti (diplomové práce, doktorandské práce, praxe, 
atd.). VUT zastupuje prorektor pro tvůrčí činnost Prof. Jančář.  

! Ve dnech 3. a 4. 10. 2000 proběhne výjezdní zasedání kolegia rektora VUT. Tohoto 
zasedání se zúčastní kromě členů kolegia rektora i předsedové akademických senátů a 
tajemníci v�ech fakult VUT. Půjde o otevřené plénum, na něm� bude projednána 
perspektiva rozvoje VUT ve v�ech oblastech - očekává se, �e existence UTB ve Zlíně 
bude mít vliv i na VUT v Brně. Zvlá�tní pozornost při jednání bude věnována 
informačním technologiím.  

Prorektor Sáha 
! Informoval o tom, �e se nepodařilo časově sladit vznik Centra VUT ve Zlíně 

s projednáváním zákona o vzniku UTB ve Zlíně. Proto byl podán návrh, aby bylo 
Centrum VUT ve Zlíně v prosinci 2000 sloučeno s KaM Zlín. Účelem je, aby se 
pracovníci Centra stali ji� nyní kmenovými zaměstnanci existujícího zlínského pracovi�tě. 
AS VUT vyslovil s tímto postupem souhlas. 

Kvestor Pěnčík 
V období července a� září postrádal mo�nost aktuálního jednání s AS VUT. 
! Na pří�tí zasedání AS VUT předlo�í 
# k projednání a schválení návrh na výměnu pozemků mezi VUT v Brně a Magistrátem 

m. Brna, kterým ji� byl schválen dne 4. 9. 2000, 
# k informaci tabulku nedostatečně vyu�itých objektů VUT. 

! Začal pracovat na novele Mzdového předpisu VUT, která by měla vejít v platnost od 1. 1. 
2001 nebo od 1. 4. 2001. Jde o promítnutí platového zákona, minimálních tarifů, 
minimální mzdy, mo�né navy�ování tarifů ve �kolství, apod.  

Kancléřka VUT 
Doc. Zbořil představil AS VUT novou kancléřku VUT PhDr. Jitku Vanýskovou, která je ve 
funkci od 1. 9. 2000 (tel. 05 4114 5503, E-mail: vanyskova@ro.vutbr.cz). Náplní její činnosti 
je poskytování informací o VUT veřejnosti a vyhledávání zajímavých aktivit a osobností na 
VUT. Paní kancléřka po�ádala AS VUT o v�estrannou spolupráci. 
 
Abdikace členky AS VUT Ing. Pavly Bla�kové 
Před projednávání dal�ího bodu, který vy�aduje usnesení AS VUT, seznámil Doc. Zbořil  
senátory s písemnou �ádostí o abdikaci členky SK AS VUT senátorky za FT VUT ve Zlíně 
Ing. Pavly Bla�kové. Důvodem její abdikace je dlouhodobý zahraniční pobyt v rámci 
doktorského studia. Doc. Hoffmann (FT) tuto informaci doplnil tím, �e fakulta z důvodu 
přechodu na vznikající UTB ve Zlíně ji� nebude za senátorku Bla�kovou nominovat �ádného 
náhradníka. Dle vyjádření předsedy LK AS VUT Mgr. Bo�ka, tato skutečnost nemá vliv na 
�právní� počet členů AS VUT � AS VUT má dle Statutu VUT stále 27 členů.  
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3) Projednávání návrhu celkového rozpočtu VUT 
Kvestor VUT zahájil projednávání tohoto bodu připomínkou anomálního finančního stavu 
v roce 2000, kdy do�lo k opo�děnému schválení státního rozpočtu a tím i udělení dotace 
z M�MT jednotlivým vysokým �kolám. V důsledku toho schválil AS VUT rozdělení této 
státní dotace součástem VUT a� 30. 5. 2000. Nyní je třeba projednat a schválit celkový 
rozpočet VUT. V červnu byl předlo�en první výhled, který byl během prázdnin aktualizován.  
Rektor Vrbka uvedl, �e na tomto zasedání AS VUT by mělo být nejprve projednáno rozdělení 
dotace mezi fakulty VUT. Tato dotace se skládá z: 
! částky 3 632 tis. Kč, která představuje zbytek státní dotace VUT, nerozdělený součástem 

VUT dne 30. 5. 2000,  
! částky 8 736 tis. Kč, kterou obdr�elo VUT od M�MT jako dodatečnou dotaci na zmírnění 

dopadu rozpočtových pravidel pro r. 2000 (byla uplatněna tvrd�í varianta c/a� - 1 %/+1 
% proti variantě c/b� -1 %/3 %, která byla pro VUT výhodněj�í). O tuto dodatečnou 
dotaci po�ádal M�MT rektor VUT dopisem z 14. 4. 2000  z důvodů: 
# částečného (52 %) krytí odpisů, dokrytí je v ceně studenta, 
# výrazného nárůstu počtu studentů na FaME VUT ve Zlíně v souvislosti s rozhodnutím 

AK, 
# nutností dotování FaVU VUT v Brně z prostředků VUT, která má sice studijní 

program srovnatelný s ostatními V� uměleckého zaměření, na rozdíl od těchto �kol 
v�ak má podstatně ni��í koeficient pro přidělování státní dotace.  

Návrh rektora VUT na rozdělení dotace byl předlo�en k projednání EK AS VUT, která jej na 
svém jednání dne 19. 9. 2000 zamítla. Přesto rektor spolu s vedením VUT předkládá AS VUT 
svůj původní návrh na rozdělení (Příloha č. 1 k zápisu z dne�ního zasedání AS VUT), proto�e 
ten podle jeho názoru respektuje zdroje dotace, obsa�ené ve zmíněném dopise. 
Z důvodu respektování zdrojů dotace zůstal bez odezvy názor Mgr. Bo�ka, �e by měl být 
zvolen opačný postup, toti� nejdříve rozdělit dotaci normativně mezi v�echny fakulty VUT a 
teprve po tomto rozdělení jednat o pokrytí těch, kteří jsou ve ztrátě.  
Dr. Popela v této souvislosti namítl, �e v předlo�eném návrhu na rozdělení dotace nejsou 
respektovány odpisy, které byly v r. 2000 skokovou změnou v hospodaření, přesto�e i jimi 
byla zdůvodněna �ádost rektora VUT o mimořádnou dotaci z M�MT.  
Kvestor k této poznámce připomenul, �e zmírnění dopadů odpisů bylo ře�eno v rámci VUT 
ji� v květnu tohoto roku. 
K navr�enému rozdělení dotace proběhla dále obsáhlá diskuse senátorů s pány rektorem, 
kvestorem, prorektorem Sáhou, děkany FaVU, FT a FaME (kde děkana zastupoval  tajemník 
FaME), kteří ohajovali navr�enou variantu rozdělení. Diskuse vyústila v následující závěry 
senátorů. 
 
$ Přidělení finančních prostředků pro FT a FaME ve Zlíně 
Kvestor VUT zdůvodnil návrh na přidělení mimořádné dotace fakultám VUT ve Zlíně. 
Upozornil, �e jak na FT, tak na FaME je dnes třeba ře�it problémy, jejich� příčiny vznikly 
před 2 a� 3 lety. Jde předev�ím o značný nárůst počtu studentů. Na FT roste počet studentů 
rychleji po zřízení IRT, z něho� má vzniknout třetí fakulta UTB ve Zlíně. FaME má ulo�eno 
od AK zvý�it svou kvalitu získáváním vět�ího počtu profesorů a docentů, co� je mo�né 
z finančních důvodů uskutečnit jen při podstatném zvý�ení počtu studentů, minimálně na 
1000. Přitom v dřívěj�ích letech byl dodr�ován nárůst počtu studentů podle po�adavků 
M�MT a i v r. 1999 činil pouze 1 %. Zvý�ený počet studentů na obou fakultách zapříčinil v r. 
2000 vy��í čerpání financí, na ně� kvestor VUT v předstihu upozornil vedení VUT i AS VUT. 
Doporučuje aby rozchod mezi VUT a vznikající UTB proběhl v dobrém.  
Rektor Vrbka upozornil, �e je třeba zohlednit, �e FT a FaME jsou ve fázi budování a kromě 
toho se přetvářejí v novou univerzitu, co� vy�aduje vy��í finanční náklady. Proto doporučil, 
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aby v�ichni projevili pro potřeby fakult VUT ve Zlíně pochopení a byli vstřícní a velkorysí po 
dlouholetém sou�ití a spolupráci v rámci VUT.  
Prorektor Sáha uvedl, �e náklady na vybudování UTB ve Zlíně se předpokládají ve vý�i 5 000 
tis. Kč, prozatím byla přidělena účelová dotace z M�MT ve vý�i 2 000 tis. Kč, co� není 
dostatečné. Proto se zlínské fakulty obrátily se �ádostí o pomoc na VUT, i kdy� se původně 
nepředpokládalo, �e tohoto kroku bude třeba. Kromě toho rektor VUT odeslal ministrovi 
�kolství dopis se �ádostí o uvolnění dal�ích finančních prostředků pro součásti VUT ve Zlíně.  
Děkan FT Dostál zdůraznil, �e FT měla dlouhodobě vyrovnaný rozpočet (rozdělení 
finančních prostředků) i s novým útvarem IRT. Leto�ní finanční nedostatečnost není 
způsobena nekázní, ale mimořádným stavem na fakultě, kde mají 40 studentů navíc. Děkan 
po�ádal AS VUT o pochopení této situace a o vstřícný postoj k FT. 
Tajemník FaME v zastoupení děkana FaME sdělil, �e fakulta se v průběhu celého roku 2000 
sna�ila o maximální hospodárnost.  
Doc. Hoffmann připomněl a zdůraznil, �e zlínské fakulty VUT po�adují letos poprvé během 
své existence něco navíc.  
V následné diskusi zkoumali členové AS VUT, zda FT a FaME opravdu čelily finanční 
nedostatečnosti v r. 2000 zvý�enou rozpočtovou kázní a hospodárností. Doc. Zbořil např.  
připomenul, �e po rozdělení státní dotace dne 30. 5. 2000 upozornil senátory na skutečnost, �e  
FEI nebude mít finanční prostředky na vyplacení dal�ího platu a podal proto návrh na výplatu 
dal�í mzdy na VUT v nulové vý�i. �ádný ze senátorů FT a FaME v�ak tento návrh 
nepodpořil. K připomínce Doc. Zbořila se připojil i Doc. Podrou�ek. Senátoři AS VUT 
vyslovili také obavu, �e nedodr�ování finanční kázně při vzniku UTB ve Zlíně mů�e 
nepříznivě ovlivnit i hospodářskou situaci celého VUT.  
V závěru dlouhé a vzru�ené výměny názorů navrhla Doc. Münsterová, aby AS VUT odhlédl 
od čistě ekonomických hledisek a aby se zavr�il dlouholetou a opakovaně vyjadřovanou 
podporu zřízení UTB ve Zlíně s výhledem na oboustranně dobré vztahy v budoucnosti 
schválením mimořádné dotace jako daru VUT v Brně vznikající UTB ve Zlíně. K tomuto 
návrhu se spontánně připojili i mnozí dal�í členové AS VUT a bylo hlasováno o přijetí ní�e 
uvedeného návrhu usnesení. 
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje mimořádnou dotaci ve vý�i 3 900 tis. Kč jako dar VUT v Brně vznikající 
UTB ve Zlíně a pověřuje kvestora VUT rozdělením této částky mezi FT a FaME. 
Hlasování: 
Pro � 13 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 7 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 1 
AS VUT schvaluje mimořádnou dotaci ve vý�i 3 900 tis. Kč jako dar VUT v Brně vznikající 
UTB ve Zlíně a pověřuje kvestora VUT rozdělením této částky mezi FT a FaME. 
 
$ Přidělení finančních prostředků pro Fakultu výtvarných umění 
Velká pozornost byla věnována částkám pro FaVU, tj. 385 tis. Kč ve sl. 6 a 2 081 tis. Kč ve 
sl. 9 navr�eného tabulkového rozdělení. Senátoři se zajímali předev�ím o současný stav a 
výhled v hospodaření fakulty po nedávných zásadních změnách v jejím vedení a 
v akademickém senátu FaVU (odvolání děkana, volba nového AS fakulty).  
Podle sdělení kvestora VUT nemá FaVU v současné době tajemníka a její ekonomické 
zále�itosti dočasně řídí pracovnice ekonomického odboru rektorátu VUT pí. Koutňáková. Na 
FaVU je téměř trvale i zástupce kontrolního oddělení rektorátu VUT s úkolem zji�ťovat 
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nedostatky a pomáhat zji�těné nedostatky odstraňovat (je sestavena inventarizační a  
likvidační komise). V�e by mělo vést k tomu, aby FaVU v roce 2001 nepotřebovala ji� �ádné 
dotace. FaVU v�ak musí splatit půjčku na pokrytí své ztráty v hospodaření za rok 1999, neboť 
nyní navrhovaná dotace není na pokrytí tohoto dluhu určena.  
Podrobnou zprávu o FaVU přednesl pověřený děkan této fakulty PhDr. Ondračka a odpověděl 
i na otázky polo�ené členy AS VUT dříve (např. proč FaVU nevystačí s koeficientem 3,5 a 
musí být opakovaně dotována  ostatními fakultami VUT,  jak mohlo k tomuto stavu dojít, jak 
se lep�í organizace na FaVU a jaký je její současný stav, zda se změnil počet účtů na FaVU, 
zda FaVU bude/nebude �ádat v r. 2001 znovu dotaci, apod).  
PhDr. Ondračka ve své řeči uvedl: 
Před 200 lety vznikla AVU v Praze, před 120 lety vznikla V�UP v Praze, know-how jejich 
budování je ji� dávno pryč. Po 270 letech sna�ení vznikla v Brně začátkem 90. let FaVU, a to 
v podmínkách ekonomiky únosných (nízký počet studentů a pedagogů). Nebyl v�ak zcela 
jasný �ádoucí charakter studijního programu (bakalářský nebo magisterský). Do�lo k vývoji, 
který byl sledován se sympatiemi, přesto v�ak uvnitř fakulty panovala nejistota a nepokoj, zda 
se fakulta neprofiluje staře (vzhledem k 60. létům). Proto byl zvolen extenzivní růst fakulty a 
jejich oborů, který byl počátkem dne�ních potí�í. Aby měla FaVU umo�něn neru�ený růst, 
potřebovala dlouhodobou koncepci, av�ak průměrné funkční období děkana FaVU bylo dosud 
z různých důvodů 23 měsíců, ve srovnání s 36, popřípadě 2 x 36 měsíci děkanů ostatních 
fakult. Proto v AO FaVU přetrvával pocit, �e stále musí něco dohánět. Po mnoha diskusích 
s vedením VUT a s AS VUT se situace na FaVU začala měnit. V r. 1999 byl zvolen nový AS 
FaVU. Kdy� byl postaven před věcnou a ekonomickou realitu fakulty, rozhodl ke dni 8. 6. 
2000 o odvolání děkana, který dovedl FaVU do současného stavu. AS FaVU postavil 
po�adavky na rozkrytí situace fakulty a na zahájení ufinancovatelného rozvoje. Dne 25. 9. 
2000 předal pověřený děkan PhDr. Ondračka detailní zprávu o hospodaření AS FaVU, v ní� 
je uvedeno vyčerpání 84,3 % rozpočtu (rozdělení finančních prostředků), tak�e na zbytek 
roku zbývá nedostatečná částka 1 790 tis. Kč. Ve zprávě je dále uvedeno, �e děkan podal 
rektorátu návrh na úsporná opatření, v jejich� důsledku se dosáhlo úspor řádově asi 100 000 
Kč.  
Ekonomická kázeň na FaVU se zvý�ila také tím, �e podstatně klesl počet účtů (z 36 na 6) a 
hospodářská odpovědnost byla přenesena na vedoucí ústavů. Vedení FaVU je ochotno 
přijmout dal�í rady a opatření. Pověřený děkan v�ak nemů�e rozvazovat pracovní poměr, 
tak�e do 30. 6. 2001 byly prodlou�eny v�echny pracovní smlouvy � je určeno výpočtem a 
také bylo odhadnuto podle potřeb ateliérů, �e je mo�no hradit 24 úvazků na 100 %, nyní 
existuje 29 úvazků na 100%. Pověřený děkan nemů�e sám ru�it ani ateliéry, je nutná 
součinnost s UR FaVU a s AS FaVU a zvá�ení kladných i záporných stanovisek. Souhrnně 
lze říci, �e atmosféra na FaVU se velmi zásadně mění. Dřívěj�í tenze nebyly osobní, 
ztělesňovaly věcně umělecké trendy konce 20. století. FaVU si ji� vydobyla kredit jako 
umělecká vysoká �kola, její absolventi se uplatňují jako volní umělci, pracovníci uměleckých 
institucí, umělečtí učitelé, apod. Nyní se přihlásil ke studiu na 3 roky zahraniční student jako 
samoplátce. FaVU plánuje vyzdobit svými díly Centrum a fakulty VUT. Existuje sochařský 
projekt na CD ROM � Mgr. Jeřábek a studenti, s eventuálními finančními přínosy se počítá 
pro stipendijní fond FaVU. 
Nyní je konsens, který zastávají v�ichni rozumní pedagogové, studenti a umělci, �e FaVU 
potřebuje stabilitu, má se stát normální uměleckou fakultou a má dohnat (zlep�it) své vztahy 
k VUT. Z tohoto konsensu by měl vyjít návrh a volba nového děkana FaVU, která byla nyní 
zahájena.  
Doc. Novotný (senátor zastupující FaVU v AS VUT) uvedl, �e AS FaVU pracuje nyní 
zřetelně jinak, ne� dříve. Senátoři FaVU velmi ostře dohlí�ejí na ekonomickou situaci, 
po�adují ekonomické analýzy  a podávají návrhy na opatření. Pověřený děkan musí odpovídat 
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v�dy na mnoho dotazů a podnětů. Proces volby děkana FaVU byl odstartován minulý týden, 
do konce r. 2000 je předpoklad ukončení volby.  
Senátoři AS VUT pokračovali v diskusi: 
Doc. Zbořil: bývalý děkan FaVU byl odvolán dne 8. 6. 2000, nyní lze soudit, �e řízení fakulty 
se vrací do normálního stavu. 
Dr. Popela: ocenil, �e zpráva pověřeného děkana byla věcná, podrobná a přesná. Jeví se, �e 
své úkoly při vedení fakulty zvládá dobře.  
Mgr. Bo�ek: dotázal se, zda AS VUT rozhodl o zru�ení kontrolního re�imu na FaVU. 
Odpověděl kvestor Pěnčík: Ne. Průbě�ná kontrola hospodaření na FaVU podle usnesení AS 
VUT stále probíhá, jsou tam stále pracovnice ekonomického a kontrolního útvaru rektorátu 
VUT.  
Mgr. Bo�ek: doporučil, aby se AS VUT později vrátil ke svému zápisu o kontrolním re�imu a 
po�ádal rektora VUT o aktualizaci příslu�ného usnesení.  
Ing. Mohelník: upozornil, �e v Dlouhodobém záměru FaVU na r. 2000 se předpokládalo její 
osamostatnění do r. 2005 a dotázal se, jaký je současný stav a je-li tento názor prezentován i 
v DZ FaVU připravovaném na r. 2001. Doporučil, aby AS VUT věnoval této otázce 
pozornost.   
Děkan Ondračka: odpověděl, �e DZ FaVU bude po dohodě s vedením VUT vypracován a� 
novým, řádně zvoleným vedením FaVU. V protokolu z jednání o DZ FaVU je deklarována 
rovnoprávnost FaVU jako součásti VUT v Brně. 
Kvestor Pěnčík: připomněl, �e ji� při schvalování rozdělení dotace v AS VUT dne 30.5.2000 
prohlásil, �e z přidělené dotace 11 114 tis. Kč není mo�né na FaVU sestavit v leto�ním roce 
vyrovnaný rozpočet (rozdělení finančních prostředků) a �e bude třeba dodatečné dotace ve 
vý�i 2 000 tis. Kč a� 2 500 tis. Kč. Sestavení schodkového rozpočtu (rozdělení finančních 
prostředků) AS FaVU zamítl, a proto návrh rozpočtu (rozdělení finančních prostředků) na r. 
2000 není dosud na FaVU zpracován. Zárodek nevyrovnaného hospodaření v�ak vznikl ji� na 
přelomu let 1997/98, kdy do�lo k extrémnímu nárůstu počtu ústavů a ateliérů a přijímal se 
zvý�ený počet studentů. To dělá nyní potí�e, neboť ekonomické dopady se v�dy projevují se 
zpo�děním. Pří�tí rok budou profinancováni v�ichni studenti, co� povede k postačujícímu 
zvý�ení dotace pro FaVU o 3 000 tis. Kč a� 3 500 tis. Kč.  
V závěru diskuse o FaVU uznal AS VUT uvedené skutečnosti a ztoto�nil se s tím, �e 
přetrvávající potí�e na této fakultě byly zalo�eny v minulých letech, �e jejich úplné odstranění 
nějakou dobu potrvá a bude vy�adovat určité finance, �e nové vedení FaVU a nový AS FaVU 
činí ve spolupráci s novým vedením VUT vhodná opatření ke stabilizaci situace na FaVU a �e 
je mo�no předpokládat vyrovnaný rozpočet (rozdělení finančních prostředků) této fakulty bez 
dodatečných dotací ji� v r. 2001. Z těchto důvodů, a také proto, aby AO FaVU mohla pře�ít 
rok 2000 důstojně, se AS VUT přiklonil k udělení mimořádné dotace ve vý�i 2 500 tis. Kč (sl. 
9 tab. v Příloze č. 2 k zápisu z dne�ního zasedání). Tím AS VUT znovu vyjadřuje svou 
dlouholetou snahu o ozdravný proces na FaVU a jeho podporu. Následně AS VUT hlasoval o 
ní�e uvedeném návrhu na usnesení. 
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje dotaci ve vý�i 2 500 tis. Kč pro FaVU VUT.  
Hlasování: 
Pro � 17 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 3 hlasy 
UAS 2 
Akademický senát VUT schválil dotaci ve vý�i 2 500 tis. Kč pro FaVU VUT.  
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$ Přidělení finančních prostředků pro Fakultu elektrotechniky a informatiky 
Bez připomínek přijali senátoři přidělení částky 1 008 tis. Kč FEI (sl. 6 tabulky v Příloze č.1 i 
v Příloze č. 2 k zápisu z dne�ního zasedání) jako náhradu ztráty, kterou tato fakulta utrpěla 
rozhodnutím o částečném financování studentů, přijatých nad stanovené referenční počty 
jinými fakultami, z prostředků VUT. AS VUT dále hlasoval o ní�e uvedeném návrhu na 
usnesení. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje: 
Přidělení částky 1 008 tis. Kč FEI VUT jako náhradu ztráty, kterou FEI utrpěla rozhodnutím o 
částečném financování studentů přijatých nad stanovené referenční počty jinými fakultami, 
z prostředků VUT. 
Hlasování: 
Pro � 20 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 3 
Akademický senát VUT schválil: 
Přidělení částky 1 008 tis. Kč FEI VUT jako náhradu ztráty, kterou FEI utrpěla rozhodnutím o 
částečném financování studentů, přijatých nad stanovené referenční počty jinými fakultami, 
z prostředků VUT. 
 
V dal�ím jednání po�ádal AS VUT přítomné zástupce FaVU, FT a FaME, aby se zasadili o 
sestavení, resp. aktualizaci rozpočtů (rozdělení finančních prostředků) svých fakult tak, aby 
na pří�tím zasedání AS VUT dne 17. 10. 2000 mohlo být dokončeno projednávání bodu 3 
dne�ního programu. V této souvislosti připomíná AS VUT, �e pro fakulty je závazný: 
a) Statut VUT, kde čl. 28, odst. 3 zní: �Na základě rozpočtu VUT hospodaří fakulty 

samostatně, náklady a výnosy musí být vyrovnané�. 
b) Předpis  o hospodaření a účtování VUT, kde čl. 20 odst. 9 zní: �Fakulty a dal�í součásti 

VUT sestavují dílčí rozpočet jako vyrovnaný�. 

V závěru projednávání bodu 3 programu zasedání odsouhlasil AS VUT tabulku s názvem: 
Rozpis dotace na vzdělávací činnost � AS VUT v Brně 26. 9. 2000, předlo�enou kvestorem 
VUT, ve které byl zbytek dotace (po realizaci vý�e uvedených usnesení UAS1, UAS2 a 
UAS3) rozdělen mezi jednotlivé fakulty podle standardního klíče.. 
Návrh na usnesení: 
V rámci projednávání rozpočtu 2000 � neinvestiční prostředky schvaluje AS VUT rozpis 
dotace na vzdělávací činnost podle tabulky uvedené v Příloze č. 2 zápisu z dne�ního zasedání 
AS VUT, s nadpisem AS VUT v Brně 26. 9. 2000.  
Hlasování: 
Pro � 20 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 4 
V rámci projednávání rozpočtu 2000 � neinvestiční prostředky schvaluje AS VUT rozpis 
dotace na vzdělávací činnost podle tabulky uvedené v Příloze č. 2 zápisu z dne�ního zasedání 
AS VUT, s nadpisem AS VUT v Brně 26. 9. 2000. 
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Ad 4) Projednání návrhu na rozdělení fondů mezi VUT v Brně a UTB ve Zlíně 
Kvestor VUT sdělil, �e k návrhovým materiálům k tomuto bodu jednání ze srpna r. 2000 �
pracovní verze III - nebyly vzneseny �ádné připomínky. K 31. 12. 2000 bude nutno udělat dvě 
nové rozvahy, pro VUT v Brně a UTB ve Zlíně. EK AS VUT souhlasí s jejich vytvořením 
podle pracovní verze III. AS by měl schválit princip rozdělení fondů. AS VUT pak hlasoval o 
následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje navr�ený princip rozdělení fondů mezi VUT v Brně a UTB ve Zlíně podle 
pracovní verze III.  
Hlasování: 
Pro � 17 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 1 hlas 
(2 studenti ode�li ze zasedání) 
Návrh byl schválen. 
UAS 5 
AS VUT schvaluje navr�ený princip rozdělení fondů mezi VUT v Brně a UTB ve Zlíně podle 
pracovní verze III. 
 
 
Ad 5) Projednání návrhu na změnu čl. 6 Předpisu pro hospodaření a účtování 
Z technických důvodů byl tento bod odsunut na pří�tí zasedání AS VUT. 
 
 
Ad 6) Projednání návrhu na změnu čl. 2 vnitřních pravidel hospodaření  
           (Směrnice kvestora č. 15/2000) 
Z technických důvodů byl tento bod odsunut na pří�tí zasedání AS VUT. 
 
 
Ad 7) Projednání návrhu kvestora na nevyplacení dal�í mzdy, která se vyplácí 
            v zúčtování za měsíc listopad 2000 
Kvestor předlo�il Akademickému senátu VUT návrh na usnesení, kterým by AS VUT 
stanovil, �e dal�í mzda, která se vyplácí v zúčtování za měsíc listopad, nebude v tomto 
rozpočtovém období proplacena. K tomuto návrhu ho vedou disproporce vzniklé na některých 
fakultách při čerpání rozpočtu a některé problémy ve Zlíně. Návrh dále vychází z usnesení 
Akademického senátu ze dne 30. 6. 2000 (UAS 8), ve kterém Akademický senát kromě jiného 
stanovil, �e na návrh kvestora mů�e objem finančních prostředků určených na výplatu dal�í 
mzdy spolu se zúčtováním mzdy za měsíc listopad 2000 (14. mzda) sní�it, případně mů�e 
stanovit, �e tyto finanční prostředky nebudou vyplaceny ve formě dal�í mzdy, budou-li pro 
tento postup vá�né hospodářské důvody. Fakulty (součásti) mohou k výplatě vyčleněných 
prostředků pou�ít jinou vhodnou mzdovou slo�ku. V roce 1999, v souladu s rozhodnutím 
Akademického senátu, byla rovně� vyplacena jen jedna dal�í mzda. Akademický senát po 
diskusi hlasoval o návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát stanovuje, �e dal�í mzda, tj. 14. mzda, poskytovaná ve zúčtování mezd za 
měsíc listopad, nebude v roce 2000 vyplacena. Fakulty (součásti �koly) posoudí a rozhodnou, 
zda finanční prostředky vyčleněné na výplatu této dal�í mzdy vyplatí ve formě jiné vhodné 
mzdové slo�ky, nebo je pou�ijí na úhradu jiných nezbytných výdajů. 
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Hlasování: 
Pro � 8 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 9 hlasů 
Návrh nebyl schválen. 
UAS 6 
Akademický senát VUT neschválil návrh kvestora VUT na nevyplacení dal�í mzdy. 14. mzda 
bude proto vyplacena spolu se zúčtováním mzdy za měsíc listopad 2000, podle zásad 
stanovených ve Mzdovém předpisu VUT. 
 
 
Ad 8) Projednání Návrhu na změnu a doplnění Mzdového předpisu VUT 
Kvestor předlo�il AS VUT Návrh na změnu a doplnění Mzdového předpisu VUT v Brně. 
Tento návrh byl projednán s odborovým orgánem dne 30. července 2000, který jej schválil. 
Kvestor po�ádal AS VUT o jeho přijetí. Návrh bude Přílohou č. 3 k zápisu z dne�ního 
zasedání. K předlo�enému návrhu neměli senátoři připomínky. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schválil Návrh na změnu a doplnění Mzdového předpisu VUT 
v Brně ve znění uvedeném v Příloze č. 3 k zápisu z dne�ního zasedání AS VUT. 
Hlasování: 
Pro � 16 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 2 hlasy 
Návrh byl schválen. 
UAS 7 
Akademický senát VUT schválil Návrh na změnu a doplnění Mzdového předpisu VUT 
v Brně ve znění uvedeném v Příloze č. 3 k zápisu z dne�ního zasedání AS VUT. 
 
 
Ad 9) Projednání návrhu na vznik Centra sportovních aktivit (CESA) 
Rektor Vrbka uvedl, �e tento problém je třeba zařadit do celkového kontextu rozvoje VUT 
v Brně. Ukazuje se, �e některé činnosti je vhodné dělat na úrovni celé �koly, jiné na úrovni 
fakulty a dal�í na jednotlivých ústavech. Řada vysokých �kol ve světě (v ČR např. TU 
Ostrava) má také jediný celo�kolský tělovýchovný útvar.  
Účelem CESA je zajistit: 
! rovný přístup v�ech studentů VUT k tělesné výchově, 
! racionalizaci činností v oblasti tělesné výchovy a sportu, 
! pořádání velkých sportovních akcí, 
! sportovní vyu�ití pro zaměstnance VUT, s roz�ířením činnosti v období, kdy není výuka, 
! pořádání akcí v rámci celo�ivotního vzdělávání s finančním příspěvkem účastníků, 
! plnění externích zakázek. 

Prorektor Kazelle připomenul, �e podkladové materiály o zřízení CESA byly AS VUT 
rozeslány dne 24. 7. 2000 a doplňující materiály dne 11. září 2000. Záměr je jasný � do 
09/2000 připravit návrh na zřízení s účinností od 1. 1. 2001. Personální a dislokační ře�ení 
připraví prorektoři Kazelle a �těpánek, prorektor Dub doře�í problémy pedagogické 
(povinnost/nepovinnost, kreditové hodnocení ap.) a kvestor bude koordinovat ře�ení problémů 
technických (Správa sportovních zařízení).  
Navr�ená koncepce CESA je schopna zajistit jakékoliv formy výuky TV, včetně povinné. 
CESA vznikne sloučením kateder TV z FAST, FSI a FEI. Účelem není udělat radikální 
personální změny, ale snaha o postupné budoucí zefektivnění této činnosti. Bude sjednoceno i 
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technické zázemí. Bude velmi úzká koordinace mezi CESA a sportovními kluby, které jsou 
nyní samostatnými subjekty s cílem jejich sjednocení v jeden společný klub s přímou vazbou 
na CESA. Financování CESA bude ře�eno při rozdělování státní dotace. Budou se na něm 
podílet v�echny fakulty VUT podle počtu studentů, bez ohledu na jejich zapojení do 
sportovních aktivit.   

DISKUSE: 
Předseda studentské komory AS VUT J. �vec vyjádřil podporu vzniku CESA. 

Předseda EK AS VUT Ing. Kozák po�adoval odpověď na tři otázky: Jak lze zhodnotit úspory, 
jak budou studenti a pracovníci CESA motivováni k činnosti, ke které AO budou patřit 
pracovníci CESA? 
Odpověděli: 
Rektor Vrbka � spočítaná předpokládaná vý�e úspor je asi 2 mil. Kč/rok. Neví se, jestli budou 
úspory učitelů, proto�e mo�ná bude chtít sportovat více studentů. Úspory by mohly být i 
z nájmů, dosud nebylo analyzováno. K úsporám mů�e dojít a� po nějaké době fungování 
CESA. 
Kvestor Pěnčík � sportovní aktivity děláme pro studenty, aby měli co největ�í příle�itost ke 
sportovnímu vyu�ití. Vyu�ití sportovních zařízení mimo výuku je nyní malé, přímo 
nedostatečné. Získávání finančních prostředků z pronájmu sportovních zařízení se 
předpokládá jen tehdy, kdy� o jeho vyu�ití nebudou mít zájem na�i studenti. V investičním 
programu VUT na r. 2001 se obnovuje záměr zpracování projektové dokumentace na 
výstavbu F3. Po výměně pozemků s Magistrátem města Brna po�ádá VUT o součinnosti 
při budování sportovních zařízení.  

Doc. Ma�ek � předpoklad na základě rovnosti přístupu studentů k TV je pochybný, proto�e 
masově nelze dělat ka�dý sport, některé jsou velmi drahé a na ně by snad studenti měli 
finančně přispívat.  
Odpověděli: 
Rektor Vrbka � extrémně drahé sporty budou vyloučeny. 
Prorektor Kazelle � rovný přístup a rovná mo�nost volby neznamená, �e na v�ech fakultách 
VUT budou nabízeny v�echny sporty, ale znamená, �e nyní budou v�echny sporty přístupné 
studentům ze v�ech fakult.  

Dr. Popela � shrnul předchozí připomínky ve smyslu po�adavku na regulaci nákladovosti 
výuky buď směrnými čísly pro sportovní aktivity nebo pomocí příspěvků studentů. Upozornil 
na nutnost dodr�ení bezplatnosti vysoko�kolského studia.  

Doc. Podrou�ek � vznesl dotaz k doplňující tabulce. Dále připomenul k legislativní 
problematice, �e AS VUT rozhoduje o zřízení součástí VUT, ale AS fakult schvalují zru�ení 
pracovi�ť fakult.  
Odpověděl: 
Prorektor Kazelle � s děkany FAST, FSI a FEI bylo dojednáno, �e katedry/ústavy TV budou 
na těchto fakultách zru�eny, ale toto musí je�tě schválit AS těchto fakult. Pokud AS některé ze 
jmenovaných fakult zru�ení neschválí, zůstane na příslu�né fakultě v�e jako dosud. Je v�ak 
třeba upozornit na na skutečnost, �e v�echna tělovýchovná a sportovní zařízení na VUT 
budou patřit CESA. 

Po diskusi Akademický senát VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 
 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje zřízení Centra sportovních aktivit (CESA) na VUT v Brně 
k 1.1.2001, podle návrhu ze dne 14.7.2000. 
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Hlasování: 
Pro � 16 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 4 hlasy 
Návrh byl schválen. 
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje zřízení Centra sportovních aktivit (CESA) na VUT v Brně 
k 1.1.2001, podle návrhu ze dne 14.7.2000.  
 
 
Ad 10) Projednání vnitřních předpisů fakult 
Tento bod byl z technických důvodů přesunut na pří�tí zasedání AS VUT. 
 
 
Ad 11) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých �kol 
Doc. Münsterová informovala o tom, �e 6. zasedání Předsednictva RV� se uskutečnilo dne 
21. 9. 2000 v Karolinu s programem: 
1. Zahájení � Doc. Je�ek 
2. Informace o programu SOCRATES/MINERVSA � Ing. �ebková (CSV� Praha). 
3. Vystoupení představitelů M�MT ČR � Doc. Prů�a, Ing. Kopřiva, Ing. Hanke. 
# Informace o dění okolo přípravy novely zákona č. 111/1998. 
# Distribuce prostředků (cca 53 mil. Kč), které nebyly rozepsány při přípravě rozpočtu 

vlivem přijaté varianty pravidel. 
# Otázka financování cest studentů. 
# Poplatky za studium. 
# Dal�í činnost pracovi�ť zalo�ených v rámci programu �Posílení vědy na vysokých 

�kolách�. 
# Vněj�í připomínkové řízení k věcnému záměru zákona o výzkumu a vývoji. 

4. Příprava rozpočtu vysokých �kol. 
5. Informace o přípravě Bílé knihy. 
6. Různé. 
# Informace o činnosti SK RV�. 
# Informace o semináři �Hodnocení činnosti vysokých �kol�. 
# Informace o mo�nosti novelizace slo�ení delegátů RV� na Sněmu AV ČR. 
# Návrh novelizace Statutu Rady V�. 
# Stav podpory programů �Podpora rozvoje učitelských vzdělávacích programů a jiných 

vzdělávacích aktivit�. 
Zápis ze zasedání je na Internetové adrese ALMA MATER: http://rvs.upce.cz včetně usnesení 
k jednotlivým bodům jednání. V ti�těné formě je ulo�en u tajemnice AS VUT paní Cardové. 

Člen SK RV� Ing. Výlupek podal informaci o zapojení svém a SK RV� do přípravy Bílé 
knihy a o zapojení ČR do evropské organizace studentů ESIB, kde on sám je členem skupiny 
připravující zasedání ESIB v Praze. 
 
 
Ad 12) Různé 
! Předseda AS VUT Doc. Zbořil podal informaci o čerpání financí AS VUT a upozornil, �e 

je třeba uzavřít problém odměňování členů AS VUT.  
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Dále informoval o pracovním setkání předsedů AS brněnských vysokých �kol dne 18. 9. 
2000 v Centru VUT. 

! Doc. Podrou�ek upozornil na článek �Ji�ní Morava� uveřejněný dne 13. 7. 2000 v deníku 
Mladá Fronta dnes, kde je ve zvlá�tních souvislostech zmiňováno VUT v Brně. 
Doporučuje věnovat tomuto článku pozornost.  

 
 
 
 
 

Pří�tí zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 17. října 2000 v 9:00 HODIN 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
 
 
 
 
 
                    Jaroslav �vec      Doc. Ing. Franti�ek Zbořil, CSc. 
předseda studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
 
Zapsala: Doc. Ing. Eva Münsterová, CSc. 
 
 
 
 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Rozpis dotace na vzdělávací činnost � Rozpočet 2000 � neinvestiční prostředky � návrh ze 

dne 11.9.2000 (neschválený AS VUT) 
2. Rozpis dotace na vzdělávací činnost � Rozpočet 2000 � neinvestiční prostředky � návrh ze 

dne 26.9.2000 (schválený AS VUT) 
3. Návrh na změnu a doplnění Mzdového předpisu VUT 
 
 
 


